
Z á p i s 

ze 35. zasedání Akademické rady AV ČR, konaného dne 10. července 2007 

 

 
 

Zasedání Akademické rady AV ČR zahájil a řídil předseda AV ČR V. Pačes. 
Úvodem jednání blahopřál J. Kolbekovi k úspěšné obhajobě habilitační práce 
a jmenování docentem Univerzity Karlovy. 

 

I. Ověření zápisu ze 34. zasedání Akademické rady AV ČR dne 26. června 
2007 

Zápis byl ověřen bez připomínek. 

 

II. Informace o aktuálních otázkách AV ČR  

a) V. Pačes informoval  

� o připomínkách AV ČR k materiálu „Principy zajištění cílů reformy systé-
mu výzkumu a vývoje v ČR“, který bude projednáván dne 16. července 
2007 v Radě pro výzkum a vývoj a některých jednáních v této souvislosti; 

� o připravovaném stanovisku AV ČR k materiálu „Výchozí teze pro přípra-
vu Bílé knihy terciárního vzdělávání“, který bude rozeslán všem členům 
Akademické rady k připomínkám do 13. července 2007; 

� o jednání dne 4. července 2007 s K. Raisem (VUT), P. Fialou (MU), 
V. Skleničkou (AR) a S. Kozubkem (BFÚ) týkajícím se projektu CEITEC; 

� o záměru Biofyzikálního ústavu AV ČR, v. v. i., na vybudování České ná-
rodní synchrotronové laboratoře; 

� o vývoji legislativy Evropské unie týkající se geneticky modifikovaných 
plodin s doporučením, aby materiál připravený J. Drobníkem byl 
po zapracování připomínek a námětů členů Akademické rady zveřejněn 
ve stanoviscích AV ČR na www stránkách Akademie; 

� o připravované návštěvě starosty městské části Praha 1 P. Hejmy u před-
sedy AV ČR dne 19. července 2007. 

b) J. Rákosník informoval o prvním zasedání pracovního týmu MŠMT zaměře-
ného na některé aspekty týkající se Operačního programu Výzkum a vývoj 
pro inovace; předpokládá se, že se uskuteční další screening návrhů tzv. 
velkých projektů a finanční prostředky z tohoto programu by mohly být využi-
ty na rekonstrukce objektů pro VaV. 

c) P. Ráb informoval o připomínkách AV ČR k metodice hodnocení výzkumu 
a vývoje a jejich výsledků, které zaslala AV ČR Radě pro výzkum a vývoj. 
Další sdělení se týkalo tzv. předčasných výsledků výzkumných záměrů 
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a projektů v AV ČR, které byly v příslušných databázích opraveny, případně 
vysvětleny. Šlo o 235 výsledků, což činí 0,22% z celkového počtu 106 000 
záznamů předávaných AV ČR do příslušných databází.  

d) J. Palouš informoval o konání World Science Forum ve dnech 8.-10. listopa-
du t. r. v Budapešti, kde se předpokládá účast zástupců Akademické rady 
a Vědecké rady.  

e) J. Palouš informoval o ukončení členství AV ČR v organizaci IIASA k 31. 
prosinci 2007. 

f) J. Kolbek informoval o konání Týdnů vědy a techniky 2007 v zemích EU 
s tím, že termín konání Evropského týdne vědy a techniky nebyl zatím určen.  

g) J. Kolbek informoval o přípravě reprezentativní publikace o AV ČR v anglické 
mutaci, kterou zaslal k připomínkám všem členům Akademické rady. Bylo 
dohodnuto, že s žádostí o fotografie s popisky pro publikaci se tajemníci jed-
notlivých vědních oblastí obrátí na příslušné ústavy a konečný výběr prove-
dou místopředsedové AV ČR.  

Akademická rada bere na vědomí přednesené informace. 

 

III. Návrh programu slavnostního otevření Konferenčního centra AV ČR - 
zámek Liblice 6. 9. 2007 

Návrh programu uvedl J. Malý s tím, že materiál byl přepracován dle připo-
mínek dohodnutých na minulém zasedání Akademické rady. Dochází i k dalšímu 
dílčímu snížení rozpočtu akce oproti návrhu uvedenému v písemném materiálu. 
Předmětem diskuse bylo především časové, organizační (odjezd z Prahy do Liblic 
ve 14.30 hod.) a technické zajištění akce. Dále bylo dohodnuto upřesnění sezna-
mu zvaných hostů s tím, že další návrhy hostů lze podat do 13. července 2007 
do sekretariátu ředitele SSČ. Organizační schůzka, které se zúčastní B. Šléglová, 
se uskuteční dne 18. července 2007 v pracovně ředitele SSČ. 

Akademická rada 

1. bere na vědomí předloženou zprávu o programu slavnostního otevření Kon-
ferenčního centra AV ČR - zámek Liblice s připomínkami, 

2. ukládá J. Rákosníkovi finančně zabezpečit program akce z celoakademic-
kých zdrojů podle předloženého a upřesněného na jednání návrhu, 

3. ukládá J. Malému zajistit realizaci akce. 

 

IV. Zpráva o projednání námětu Dozorčí komise Akademického sněmu 
o publikování výsledků v databázích ASEP a RIV 

Písemnou zprávu uvedl P. Ráb. 
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Akademická rada bere se souhlasem na vědomí vysvětlení k námětu, které 
bude zasláno Dozorčí komisi Akademického sněmu AV ČR. 

 

V. Návrh Ústavu makromolekulární chemie AV ČR, v. v. i., na přistoupení 
k právnické osobě European Consortium for Nanostructured Polymers, 
S.c.a.r.I., (ECNP) 

Návrh uvedli V. Pačes a P. Štěpánek (ÚMCH) s tím, že jde o hlavní výstup 
projektu evropské sítě excelence Nanostructured and Multifunctional Polymer 
Based Materials. ECNP se bude věnovat podpoře výzkumu, výchovy a šíření zna-
lostí v oblasti nanostrukturovaných polymerních a nanokompozitních materiálů. 
V diskusi byly objasněny některé otázky týkající se počtu členů konsorcia, podmí-
nek vstupu do této právnické osoby a byla vznesena připomínka k jejímu názvu.  

Akademická rada vyslovuje předchozí souhlas s uzavřením přiložené 
smlouvy o přistoupení Ústavu makromolekulární chemie AV ČR, v. v. i., k ECNP 
(European Centre for Nanostructured Polymers), S.c.a.r.I., s připomínkou. 

 

VI. Návrh členství Akademie věd ČR v European Consortium for Asian 
Field Study (ECAF) 

Návrh předložil J. Palouš s tím, že v písemném stanovisku právního odboru 
SSČ není doporučeno za současné situace do konsorcia vstupovat.  

Akademická rada odkládá projednání tohoto návrhu do vyjasnění právního 
řešení této záležitosti s tím, že v zahraničním odboru KAV bude provedena analý-
za členství AV ČR v mezinárodních organizacích obdobného typu. 

 

VII. Ekonomické záležitosti AV ČR 

J. Rákosník informoval o předání návrhů na stavby velkého rozsahu odboru 
výstavby SSČ, činnosti Ekonomické rady AV ČR, přípravě rozpočtu AV ČR na rok 
2008 a o aktuálním vývoji situace týkající se problematiky DPH u evropských pro-
jektů. 

Akademická rada bere na vědomí přednesenou informaci. 

 

VIII. Nakládání s nemovitým majetkem 

1) Nakládání s nemovitým majetkem I. 

Materiál uvedl R. Vlček. 
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Akademická rada 

1. souhlasí 

a) se záměrem Botanického ústavu AV ČR, v. v. i., uzavřít smlouvu o zříze-
ní věcného břemene ve prospěch Geofyzikálního ústavu AV ČR, v. v. i.,  

b) s uzavřením dodatku č. 5 ke smlouvě o nájmu nebytových prostor a vy-
mezení užívacího práva ze dne 20. prosince 2001 mezi STHSBP AV ČR 
a Jihočeskou univerzitou v Českých Budějovicích, 

c) s uzavřením dodatku č. 1 ke smlouvě o nájmu nebytových prostor ze dne 
10. prosince 2004 mezi STHSBP AV ČR a TONNER INTERNATIONAL, 
s. r. o., 

2. ukládá R. Vlčkovi informovat J. Kirschnera, ředitele Botanického ústavu AV 
ČR, v. v. i., a F. Sehnala, ředitele Biologického centra AV ČR, v. v. i., 
o přijatých rozhodnutích, 

3. pověřuje R. Vlčka 

a) připravit ke smlouvě dle bodu 1a usnesení schvalovací doložku zřizovate-
le,  

b) potvrdit dodatky ke smlouvám dle bodů 1b a 1c usnesení jménem Aka-
demické rady.  

 

2) Nakládání s nemovitým majetkem II. 

Materiál uvedl R. Vlček. 

Akademická rada  

1. souhlasí 

a) se záměrem Ústavu experimentální medicíny AV ČR, v. v. i., uzavřít kup-
ní smlouvu s obcí Olešnice v Orlických horách dle předloženého návrhu 
s připomínkami a za předpokladu, že budou splněny všechny zákonné 
podmínky, 

b) s prodloužením nájemní smlouvy mezi Ústavem jaderné fyziky AV ČR, 
v. v. i., a CSOD, s. r. o.,  

2. ukládá R. Vlčkovi informovat E. Sykovou, ředitelku Ústavu experimentální 
medicíny AV ČR, v. v. i., a. J. Dobeše, ředitele Ústavu jaderné fyziky AV ČR, 
v. v. i., o přijatých rozhodnutích, 

3. pověřuje R. Vlčka 

a) připravit ke smlouvě dle bodu 1a usnesení po vydání předchozího pí-
semného souhlasu dozorčí radou Ústavu experimentální medicíny AV 
ČR, v. v. i., schvalovací doložku zřizovatele,  

b) potvrdit smlouvu o pronájmu dle bodu 1b usnesení jménem Akademické 
rady. 
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3) Nakládání s nemovitým majetkem III. 

R. Vlček podal návrh dodatku č. 5 ke smlouvě o nájmu nebytových prostor 
uzavřené dne 10. dubna 1997 mezi Národohospodářským ústavem AV ČR a Stát-
ní tiskárnou cenin, s.p., kterým se mění označení smluvních stran, sjednává se 
nájem na dobu určitou do 30. června 2012 a ukončení nájemního vztahu písem-
nou výpovědí s tříměsíční výpovědní lhůtou. Dále podal návrh záměru Ústavu in-
formatiky AV ČR, v. v. i., uzavřít na dobu pěti let nájemní smlouvu s firmou 
ELSYST, spol. s.r.o., o užívání nebytových prostor o celkové výměře 1.277,64 m2 
v 1. a 2. nadzemním podlaží objektu Pod Vodárenskou věží 2. 

Akademická rada  

1. souhlasí s uzavřením dodatku č. 5 ke smlouvě o nájmu nebytových prostor 
uzavřené dne 10. dubna 1997 mezi Národohospodářským ústavem AV ČR, 
v. v. i., a Státní tiskárnou cenin, s.p., 

2. nesouhlasí se záměrem Ústavu informatiky AV ČR, v. v. i., pronajmout 
na dobu pěti let nebytové prostory o celkové výměře 1.277,64 m2 v 1. a 2. 
nadzemním podlaží objektu Pod Vodárenskou věží 2, firmě ELSYST, spol. 
s. r. o., s tím, že v předloženém návrhu nebyla dodržena podmínka uložená 
dozorčí radou Ústavu informatiky AV ČR, v. v. i., aby byla sjednána vhodná 
výpovědní lhůta, 

3. ukládá R. Vlčkovi informovat o přijatém rozhodnutí dle bodu 2 usnesení 
J. Wiedermanna, ředitele Ústavu informatiky AV ČR, v. v. i. 

 

IX. Nakládání s byty a ubytovnami  

Materiál uvedl R. Vlček. 

Akademická rada 

1. souhlasí s návrhem na přidělení startovacího bytu 2+0 v Praze 6 – Lysolajích 
P. Chytilovi, (Ústav makromolekulární chemie AV ČR, v. v. i.), 

2. ukládá R. Vlčkovi učinit příslušná opatření k realizaci přijatého návrhu. 

 

X. Výsledky kontroly hospodaření v Ústavu státu a práva AV ČR, v. v. i., 
za rok 2006 a opatření k nápravě zjištěných nedostatků 

Materiál uvedl V. Pačes. V diskusi bylo konstatováno, že se situace v Ústavu 
státu a práva AV ČR, v. v. i., značně zlepšila, ačkoli je třeba k dosažení optimální-
ho stavu v tomto trendu pokračovat. 

Akademická rada bere na vědomí předloženou zprávu o výsledcích kontroly 
v Ústavu státu a práva AV ČR za rok 2006 a o opatřeních k nápravě zjištěných 
nedostatků. 
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XI. R ů z n é 

Návrh na založení zájmového sdružení právnických osob BIOCEV, z. s. p. o. 
(dále BIOCEV) 

Písemný návrh uvedli V. Pačes a P. Šebo (MBÚ) s tím, že účelem založení 
právnické osoby bude mj. připravit společný projekt Biologické a biomedicínské 
centrum Akademie věd a Univerzity Karlovy v lokalitě Vestec pro operační pro-
gram Výzkum a vývoj pro inovace. Vybudování centra významně rozšíří možnosti 
zúčastněných pracovišť AV ČR pro provádění jejich hlavní činnosti a vytvoří se 
i materiální předpoklady pro realizaci výsledků jejich výzkumu. 

Akademická rada vyslovuje podle ustanovení § 15 písm. k) zákona 
č. 341/2005 Sb., o veřejných výzkumných institucích, souhlas se založením zá-
jmového sdružení právnických osob − Fyziologického ústavu AV ČR, v. v. i., Mik-
robiologického ústavu AV ČR, v. v. i., Ústavu experimentální medicíny AV ČR, 
v. v. i., Ústavu makromolekulární chemie AV ČR, v. v. i., Ústavu molekulární gene-
tiky AV ČR, v. v. i., a Univerzity Karlovy s názvem BIOCEV, z. s. p. o., podle před-
loženého návrhu smlouvy. 

 
 
 
 
Zapsal: D. Kozák Schválil: Václav Pačes 

   předseda AV ČR 
 

 

V Praze dne 12. července 2007 

 


